
یادداشتنگاه
چه کسی پاسخگوی بیماران کرونایی لیگ برتر خواهد بود؟

وقتی نصف لیگ مبتلایند یا در معرض ابتلا

شوک روز؛ تست کرونای ۸ استقلالی مثبت شد

کاوه در راه لندن؟

هومن جعفری

به  استقلال  بازیکن  هشت  ابتلای  خبر  تایید 
بود  هایی  بینی  پیش  همان  تایید  کرونا،  بیماری 
که دو ماه قبل از زبان همه می شنیدیم و افشین 

پیروانی به سخره می گرفتشان!
به  استقلال  بازیکن  هشت  خبرابتلای  تایید 
کرونا زمانی آمد که از چند ساعت قبلش با اخبار 
تهران،  در  بیماری  این  وحشتناک  گرفتن  شدت 
اینکه  از  بعد  ساعت  دو  یکی  بودیم.  شده  بمباران 
آغاز  را  ویروس حمله اش  این  آمد موج دوم  خبر 
کرده و بیمارستان ها در شهرهای پر خطر، در حال 
انفجار ظرفیتند، خبر ابتلای هشت بازیکن استقلال 

به کرونا رسید. 
آمده  فولاد  بازیکنان  خبرابتلای  این  از  پیش 
بود اما استقلال و پرسپولیس هستند که در فوتبال 
ایران موج خبری راه می اندازند. دستکم اینجا در 
ایران، مثل اسپانیا یا آلمان نیست که جان بازیکنان 
اندازه  دیپورتیوو یا ریسینگ سانتاندر یا بوخوم به 
جان بازیکنان رئال و بارسلونا یا بایرن مونیخ برای 

رسانه ها یا مسئولان ارزش یکسان داشته باشد. 
کرونا، حالا  به  استقلال  بازیکنان  ابتلای  خبر 
باعث می شود تا تمام شایعاتی که در روزهای قبل 
در مورد ابتلای بازیکنان ماشین سازی یا فولاد یا 
نفت آبادان به گوش می رسید، دوباره به صدراخبار 

بازگردند.
چرا لیگ برگزار شد؟

بازگشایی  از  صحبت  که  سال  ابتدای  از 
مدیران،  بود  آمده  میان  به  فوتبال  مسابقات 
مسئولان، مربیان و بازیکنان بسیاری از تیم های 
پیشکسوتان  و  رسانه  اهالی  همراه  به  برتر  لیگ 
دلسوز توصیه کردند که جای بازگشایی مسابقات 
در شرایط کرونایی، بهتر است ادامه این بازی ها 
لغو شود و تیم ها بتوانند در قرنطینه باقی مانند. 

مواجه شد  مقاومت مسئولانی  با  البته  اصرار  این 
را  مسابقات  تا  بودند  مختلف  فشارهای  تحت  که 

کنند.  برگزار 
کدام  از  دقیقا  نبود  مشخص  که  فشارهایی 
سمت وارد می شود. عده ای    می گفتند وزارت 
برگزاری  خواستار  فوتبال  فدراسیون  و  ورزش 
فشارهای  از  دیگر  ای  عده  و  هستند  مسابقات 
پشت پرده چند شرکت اقتصادی خبر می دادند 
آخر  کنند.  می  درآمدزایی  لیگ  مسابقات  از  که 

اتفاقاتی  نشد چه کسی مسئول  سر هم مشخص 
رخ  مسابقات  بازگشایی  از  پس  که  بود  خواهد 
مدیران  فریادهای  به  کس  هیچ  داد.  خواهد 
بازیکنان  اگر  که  نداد  پاسخ  مختلف  های  باشگاه 
کسی  چه  شوند،  کرونا  بیماری  دچار  ما  تیم 
پاسخگو خواهد بود؟ جواب تمام فریادها و سوال 
بود که؛ »انشالله کسی کرونا نمی گیرد«  این  ها 
و حالا که نتیجه تست بسیاری از بازیکنان لیگ 
در حال مثبت شدن است، هیچکسی به تلفن ها 
پاسخ نمی دهد! شاید بد نباشد حالا سری هم به 
دیگر  های  تیم  نگرانی  که  بزنیم  پیروانی  افشین 
را به سخره می گرفت و حالا باید نگران اخباری 
باشد که از شیوع این بیماری در اردوی تیم خود 
کرونا  دچار  هم  ها  پرسپولیسی  اگر  شده.  پخش 
شوند، افشین پیروانی جه پاسخی خواهد داشت؟                              

چه کسی پاسخگو خواهد بود؟
بازیکنان،  از  زیادی  تعداد  فراوان  احتمال  به 
مربیان و دست اندرکاران باشگاه های لیگ برتری 
به این ویروس دچار شده اند. به احتمال زاید چند 
باشگاه کنار می کشند و مسابقات تعطیل می شود. 
سوال اصلی اما بر سر جای خود باقی می ماند. چه 
کسی پاسخگوی بیماران کرونایی لیگ برتر خواهد 
بود؟ آنهایی که اعلام می کردند قطعا با حضور در 
شهرهایی چون اهواز کرونا خواهند گرفت، حالا باید 

گریبان چه کسی را بگیرند؟

در حالی که آبی پوشان پایتخت خود را برای 
دیدار یکشنبه شب با پارس جنوبی جم آماده می 
کردند، ناگهان با مثبت شدن تست کرونا چند نفر 

از آنها شوک بدی به اردوی تیم وارد کرد.
استقلالی ها دیروز در محل تمرین تست کرونا 
را پشت سر گذاشتند و امروز جواب این تست ها 
به کادرفنی رسید که مشخص شده تعداد زیادی از 
و  مثبت  شان  تست  کادرفنی  عضو  دو  و  بازیکنان 
مبتلا به کرونا هستند.بر این اساس در اولین اقدام 
فرهاد مجیدی رای به تعطیلی تمرین استقلال داد 

تا شرایط اردو بدتر از این نشود.
می  گفته  استقلال  کرونایی  نفرات  درباره 
دچار  سایپا  با  بازی  از  قبل  که  غفوری  وریا  شود 
قصد  مجیدی  فرهاد  و  بود  شده  سرماخوردگی 
کمبود  علت  به  اما  بفرستد  زمین  به  را  او  نداشت 
بازیکن و اصرار خود او به میدان رفت، یکی از نفرات 
گفته  نیز  ریگی  مسعود  همچنین   . است  کرونایی 
بازیکنانی است که تستش  از  می شود یکی دیگر 
مثبت شده است. ریگی طی روزهای گذشته تب و 
لرز شدید داشته و حتی تمرین روز پنجشنبه را نیز 
نیمه کاره رها کرد. همچنین داریوش شجاعیان نیز 

دیگر بازیکنی است که تست او مثبت شده است.
استقلالی ها طبق برنامه قبلی قرار بود که عصر 
دیروز با پرواز اختصاصی راهی عسلویه شوند و از آنجا 
برای دیدار با پارس جنوبی به جم سفر کنند اما با این 
تفاسیر زمان سفر آنها به عسلویه مشخص نیست و باید 
دید تکلیف مسابقه این تیم با پارس جنوبی چه می 
تا  نیز در تلاش است  استقلال  شود. کادر پزشکی 
امروز دوباره از بازیکنانی 

تا  بگیرد  مجدد  تست  مثبت شده،  تست شان  که 
آرامش را به اردوی آبی ها برگرداند. باید دید چه 

اتفاقات جدیدی در این باره رخ می دهد.
پاسکاری ستاد کرونا در ورزش و سازمان 

لیگ/ گل به خودی نخوریم
زیاد درباره شروع  از حرف و حدیث های  بعد 
معوقه  دیدار  با  بازی ها  لیگ،  مسابقات  مجدد 
قبل  شد.  آغاز  ماه  تیر  چهار  در  استقلال  و  فولاد 
از شروع مجدد لیگ بعضی از تیم ها با برگزاری آن 
مخالفت کردند اما ستاد کرونا اعلام کرد با رعایت 
لیگ  شروع  بابت  مشکلی  بهداشتی  پروتکل های 

وجود ندارد.
دیروز)شنبه( مشخص شد که ۸ نفر از اعضای 
تیم فوتبال استقلال به بیماری کرونا مبتلا شده اند. 
همچنین باشگاه فولاد از مبتلا شدن ۱۶ عضو تیم 
از مواردی که در پروتکل  فوتبالش خبر داد. یکی 
لغو مسابقه  لحاظ شده، مساله  بهداشتی مسابقات 

تیم ها بر اساس تعداد مبتلایان آن هاست.
پروتکل های  ماه  خرداد  بهداشت  وزارت 
بهداشتی برای شروع مسابقات ورزشی را مشخص 
و به ستاد مقابله با کرونا در ورزش ابلاغ کرد. در 
در صورت وجود  بود:  آمده  پروتکل  این  از  بخشی 
شدن  مثبت  یا  مثبت  علایم  با  نفر  پنج  از  بیش 
تست های تشخیصی مبنی بر ابتلای فرد به کووید 
۱۹، فعالیت تیم مربوطه تا زمان بهبود مبتلایان و 
کسب گواهی سلامت، معلق خواهد شد، همچنین 
در صورت وجود علائم یا تست مثبت، فرد مذکور 
به  است  ضروری  و  نداشته  را  تیم  همراهی  مجوز 

مدت ۱۴ روز قرنطینه شود.

اگر مسئولان بخواهند بر اساس این اطلاعیه 
عمل کنند، باید دیدار تیم های فولاد و استقلال با 
حریفانشان لغو شود و اعضایی که تستشان مثبت 

شده به قرنطینه بروند.
اما سوم تیر ماه، دقیقا یک روز قبل از شروع 
مجدد لیگ ستاد مقابله با گسترش کرونا در ورزش 
ستاد مقابله با گسترش کرونا در ورزش تصمیمات 
از  ورزشی  های  فعالیت  خصوص  در  را  جدیدی 
مسابقات  در  کرونا  تست  انجام  زمان  مدت  جمله 
فوتبال و فعالیت استخرهای سرپوشیده در مناطق 

زرد، اتخاذ کرد.
در اطلاعیه شماره ۱۷ این ستاد در خصوص 
مبتلا  کرونا  به  آن  اعضای  که  تیم هایی  بازی  لغو 
های  نشست  برگزاری  پیرو  است:  آمده  شوند 
آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزارت  با  تخصصی 
وزارتخانه،  این  بهداشت  معاونت  ابلاغیه  و  پزشکی 
فوتبال  های  تیم  برای   PCR تست  است  قرار 
انجام  بار  حین برگزاری مسابقات هر ۱۰ روز یک 
بودن تست  این در صورت مثبت  بر  شود و علاوه 
PCR در ۲۵ درصد کل تیم )بازیکنان و کادر(، 

تیم مربوطه باید به قرنطینه برود.
لغو مسابقات بر عهده چه سازمانی است؟

با مثبت شدن تست کرونای اعضای استقلال 
و فولاد نگرانی ها افزایش پیدا کرده است اما کسی 
بازی  لغو  درباره  باید  سازمانی  چه  نمی داند  دقیقا 
این تیم ها یا به طور کلی لیگ، در شرایط بحرانی 

تصمیم گیری کند.
در  کرونا  با  مقابله  ستاد  دبیر  مرادی،  فرهاد 
ورزش امروز در مصاحبه ای گفت:  “در صورتی که 

صورت  این  در  باشد  مثبت  تیم  درصد   ۲۵ نمونه 
به  تیم  کل  که  می گیرد  تصمیم  لیگ  سازمان 
نمونه شان  که  بازیکنانی  همان  یا  برود  قرنطینه 

مثبت شده قرنطینه شوند.”
نیست  این  ما  “نقش  اظهار کرد:  او همچنین 
که درباره بازی های آینده تصمیم بگیریم، نقش ما 
تعیین  هم  را  آزمایشگاه ها  حتی  ما  است.  نظارتی 
نمی کنیم بلکه افسران سلامت ما در مکان ها حضور 
دارند تا همه چیز را بررسی کنند. جواب آزمایشات 

نیز به سازمان لیگ اعلام می شود.”
بعد از او این بار نوبت صادق درودگر، عضو هیات 
رییسه سازمان لیگ توپ را به زمین ستاد مقابله با 
کرونا بیندازد. او درباره لغو مسابقات تیم ها یا به طور 
کلی لیگ به خبرنگاران گفت:  “برگزاری مسابقات در 
رشته های مختلف ورزشی در اختیار فدراسیون ها و 
سازمان های لیگ نیست. ستاد کروناست که تصمیم 
می گیرد رستوران ها باز شوند، مدرسه ها و دانشگاه ها 
تعطیل شوند یا بازی ها برگزار شود یا نشود. همه این ها 
به دستور نهادهای بالادستی است و ما هم تابع آن ها 
تصمیمات  و  دارند  اشراف  مسائل  به  آن ها  هستیم. 

کلان می گیرند و ما مجری هستیم.”
با این صحبت ها به نظر می رسد نه ستاد مقابله 
نمی خواهند  لیگ  نه سازمان  و  در ورزش  با کرونا 
مسئولیت برگزاری یا لغو مسابقه تیم ها یا به طور 
کلی لیگ را بر عهده بگیرند. آمار مبتلایان به کرونا 
در ایران افزایش پیدا کرده است و تعداد شهرها با 
وضعیت قرمز بیشتر شده است. با این حال مقامات 
ورزشی وظیفه حفاظت از سلامت اهالی ورزش را 

روی دوش یکدیگر می گذارند.

شاهرخ عبدالرزاق

سایت  شد.  آغاز  بلژیکی  وبسایت  خبر  از  همه چیز 
سرمربی  کلمنت،  »فیلیپه  نوشت:  بلژیک   Voetbalprimeur
کلوب بروژ به سران این باشگاه اعلام کرده به کاوه رضایی برای فصل 
آینده نیازی ندارد و او باید به دنبال تیم جدیدی باشد. کاوه رضایی 
دو فصل پیش در یک انتقال گرانقیمت از شارلروا به بروژ رفت، اما در 
۱۱ مسابقه تنها یک گل برای بروژ به ثمر رساند تا این انتقال شکست 
درخشانی  بازگشت  شارلروا  به  گذشته  فصل  کاوه  ادامه  در  بخورد. 
به ثمر رساند و ۴ پاس گل  بازی در لیگ ۱۲ گل  داشت و در ۲۲ 
و  بازگشت  بروژ  به  قرضی اش  قرارداد  اتمام  و  پایان فصل  در  او  داد. 
باید برای حضور در ترکیب اصلی نظر فیلیپ کلمنت سرمربی بروژ را 
جلب کند در غیر این صورت به نظر می رسد شارلروا با آغوش باز از او 

استقبال خواهد کرد.«
این درحالی است که همان طور که وبسایت بلژیکی نوشته بود 
سرمربی کلوب بروژ به سران این باشگاه اعلام کرده به کاوه رضایی، 
باید  آنها  و  ندارد  نیازی  آینده  فصل  برای  تیبالوت  و  اوپندا  لوئیس 
بروژ  کلوب  مدیران  تصمیم  با  رضایی  باشند.  جدیدی  تیم  به دنبال 
تیم های  راهی  به صورت قرضی  بازیکن دیگر  اما دو  فروخته می شود 

جدیدی خواهند شد.
شد  اعلام   پیش  روز  چند  اینکه  بین  این  در  قابل توجه  نکته 
شارلروا به دنبال تداوم همکاری با میلان ایتالیا جهت ادامه بازی فرانک 
ساجوت در لیگ برتر بلژیک است. این مهاجم ۲۰ ساله اهل کامرون با 
مهدی بیات، مدیرعامل ایرانی باشگاه شارلروا دیدار کرد تا بتواند یک 
فصل دیگر هم به صورت قرضی برای آنها بازی کند. شارلروا که پیش 
بازی قرضی رضایی کرده  برای تمدید یک ساله  این تلاش زیادی  از 
بود اکنون امیدوار است رضایت میلان ایتالیا را هم برای تداوم حضور 

فرانک ساجوت کسب کند.
به  میلان  از  قرضی  به صورت   ۲۰۱۹ سپتامبر  ساجوت  فرانک 
شارلروا پیوست. در همین زمان کاوه رضایی نیز با قرارداد قرضی از 
کلوب بروژ راهی شارلروا شد. درخشش کاوه رضایی باعث شد فرصت 
بازی کمتری به مهاجم کامرونی برسد اما توانمندی های این بازیکن 

باعث شد باشگاه بلژیکی پس از جدایی کاوه به دنبال حفظ او باشد.

گفت:  رضایی  کاوه  درباره  نیز  باشگاه  مدیرعامل  بیات،  مهدی 
»او امیدوار به متقاعدکردن سرمربی کلوب بروژ و یافتن شانس بازی 
دوباره در این تیم است. اگر کاوه موفق نشود و من پیامی از کلوب 
بازگشت  برای  آنها  با  مذاکره  آماده  میل  کمال  با  کنم  دریافت  بروژ 

رضایی هستم.«
احتمال همبازی شدن با بیرانوند

خدمت  به  را  رضایی  یورو  میلیون   ۵ با  که  بروژ  کلوب  باشگاه 
گرفت، نتوانست استفاده خوبی از او ببرد و به همین خاطر رضایی را 
به شارلروا قرض داد اما کاوه با ثبت ۱۲ گل و ۴ پاس گل ارزش های 
خود را در تیم سابقش نمایان کرد. اما با این حال شاید کلوب بروژ 
ریسک نکند و او را بفروشد. این درحالی است که شارلروا قصد دارد 
همچنان مهاجم ایرانی را به صورت قرضی نگه دارد اما درخواست کلوب 
بروژ فروش قطعی اوست. پیش تر برادر بیات که ارتباطات گسترده ای 
باشگاه  این  به  را  رضایی  کرد  سعی  دارد،  فرانسه  نانت  باشگاه  در 
منتقل کند اما واکنش هواداران چندان مثبت نبود و حالا همه چیز 
رسانه های  نوشته  به  زمان  همان  است.  شده  واگذار  هیات مدیره  به 
بلژیکی، رضایی تازه ترین گزینه نانت برای تابستان بود و حتی این طور 
مطرح شد که این احتمال وجود دارد که در مهلت نقل وانتقالات راهی 
فرانسه شود. در این بین اما پای رویال آنتورپ هم به ماجرا باز شد 
و پیشنهادی ازسوی این باشگاه به دست کاوه رضایی رسید. هرچند 
این  برای حضور فیکس در  کاوه شانس چندانی  ام بوکانی،  با حضور 
تیم نداشت اما در گزارش دیگری که برای نقل وانتقالات لیگ منتشر 
شده، او به همراه علیرضا بیرانوند، ادمیلسون جونیور ستاره الدحیل و 
باشگاه  این  خرید  گزینه های  فهرست  در  موناکو  ستاره  چادلی  ناصر 

قرار گرفت.
پیشنهاد لندنی ها به ستاره سابق استقلال

بود که طی روزهای اخیر  این  این خصوص  قابل توجه در  نکته 
تیم  یعنی  استقلال  به  رضایی  کاوه  بازگشت  مبنی بر  اخباری  حتی 
سابق این بازیکن در ایران نیز منتشر شده بود تا بارقه ای از امید در 
دل هواداران این تیم برای فصل آینده ایجاد شود، چراکه استقلالی ها 
و  داشتند  تیم  این  در  رضایی  حضور  زمان  از  را  خوبی  خاطرات 
در  تیم  این  حمله  خط  برای  شش دانگ  مهاجم  یک  وجود  حداقل 
فصل آینده می توانست آبی ها را در امر گلزنی بیمه کند اما این تمام 

برای  میلیاردی  بدهی های  با  استقلال  که  درحالی  و  نیست  داستان 
تسویه حساب با بازیکنان و مربیان خارجی سابق خود دست وپنجه نرم 
می کند به طور حتم به قدری مشکلات مالی خواهد داشت که نتواند از 
پس این نقل وانتقال بزرگ و بازگشت ستاره سابق خود به لیگ برتر 
ایران بربیاید. ضمن اینکه رضایی هم بارها اعلام کرده به ماجراجویی 
در اروپا ادامه خواهد داد و فعلا به دنبال بازگشت به لیگ ایران نیست.
با یک تیم  بر همین اساس شنیده می شود رایزنی هایی  حالا و 
لندنی از لیگ برتر انگلیس برای جذب کاوه رضایی انجام شده و این 
که   BKM شرکت  ایرانی  نماینده  براری،  عیسی  طریق  از  موضوع 
یک شرکت نقل وانتقال بازیکن در انگلیس است )و ازجمله چهره های 
اشاره  رونی  وین  به  می توان  شده  منتقل  آنها  توسط  که  سرشناسی 
کرد( به اطلاع مسئولان باشگاه بلژیکی و کاوه رضایی رسیده است و 

آنها باید در این خصوص تصمیم گیری کنند.
براری در این زمینه گفت: »کاوه یکی از بااخلاق ترین و موفق ترین 
لژیونرهای ماست و از لحاظ فنی یک مهاجم تمام عیار به شمار می رود 
تیم های  مدنظر  رضایی  باعث شده  عناوین  این  اساس  همین  بر  که 
مطرح اروپایی ازجمله لیگ برتر انگلیس قرار بگیرد و ما همه تلاش 
خود را می کنیم تا در راستای سربلندی نام ایران، این امر برای فصل 
آینده محقق شود.« وی البته اطلاعات بیشتری درباره این تیم نداد 
اما تاکید بر این نکته که تیم مذکور در لیگ برتر حضور دارد نشان 
بزرگی  اتفاق  می تواند  قطعی شدن  درصورت  انتقال  این  که  می دهد 

برای رضایی و فوتبال ایران باشد.

تا آخر فصل سرمربی می مانی!
حمیدرضا عرب

تغییراتی در استقلال انجام نخواهد شد، مگر 
آنکه اوضاع آنقدر بحرانی شود که خود مجیدی از 
ادامه کار انصراف دهد و تمایلی به همکاری نداشته 
باشد. مصاحبه اخیر فرهاد با سایت باشگاه استقلال 
نیز پرده از انگیزه های سرمربی استقلال برای ادامه 
کار و تلاش برای موفقیت برمی دارد. مجیدی لااقل 
صحنه  نمی خواهد  که  فهماند  همه  به  ظاهر  در 
قوا در پی ساختن دوباره  تمام  با  و  را ترک کند 
رسانه  با  فرهاد  تازه  صحبت های  است.  استقلال 
رسمی باشگاه استقلال یادآور روزی است که او در 
مقابل اصحاب رسانه حرف بزرگی را به زبان آورد. 

 او این جمله را گفته بود: »من این استقلال را 
خواهم ساخت.« یادآوری این اظهارات فرهاد کافی 
با همه  باشیم  او همچنان توقع داشته  از  تا  است 
انرژی اش به سمت هدفی برود که پیش از شروع کار 
در استقلال وعده اش را به هواداران داده بود؛ وعده 
همان  دوباره  می  تواند  مجیدی  استقلال.  ساختن 
باشد که در روزهای آغازین مربیگری اش بود. یک 
مربی جسور، پیروزی خواه و بلندپرواز. هر چند که 
شایعاتی که در فضای مجازی ساخته می شود ممکن 
است طی طریق را برای سرمربی استقلال قدری 
استراماچونی  بازگشت  درباره  روزی  کند.  دشوار 
دوباره  بازگشت  پیرامون  دیگر  روزی  و  می گویند 
امیر قلعه نویی خبرهایی دست به دست می شود. این 
شایعات بدون شک برای فرهاد عذاب آور خوهد بود 
و ذهن او را عمیقاً درگیر خواهد کرد اما گفت و 
گویی که اخیراً سعادتمند با مجیدی داشت و پیامد 
با سرمربی تیمش کرد  این شایعات صحبت هایی 
می تواند تمام این نگرانی ها و بی ثباتی های احتمالی 
را از افکار مجیدی دور کند. سعادتمند در تماسی با 
فرهاد علاوه بر آنکه صحبت هایی درباره کیفیت بازی 
استقلال، مصدومان، داوری ها و برخی بدشانسی ها 
ادامه  به کارش  با قدرت  به مجیدی گفته  داشته 
دهد. حتی سعادتمند به سرمربی استقلال گفته تا 
آخر فصل حامی او است و قصد ندارد هیچ گزینه ای 
را به جایش بگمارد. این صحبت ها نشان می دهد 
در افکار مدیریت باشگاه استقلال نیز اکنون جایی 
برای تغییرات احتمالی وجود ندارد و سعادتمند و 
همکارانش به اصطلاح به پلن B فکر نمی کنند و 
قصد دارند با حمایت از همین کادرفنی به بازی های 
در  قهرمانی  برای  شانسی  استقلال  بروند.   آتی 
لیگ ندارد اما نشستن روی یک جایگاه مناسب و 
آبرومند می تواند هدف ثانویه آبی ها از ادامه بازی ها 
باشد و هدف اولیه نیز باید به بازی های جام حذفی 
اختصاص یابد. جایی که بی شک اگر مجیدی بتواند 
به جامی برسد، جایگاهش را در اولین سال مربیگری 
جدی اش در استقلال سفت و محکم خواهد کرد. 
و  حذفی  جام  در  باقیمانده  بازی های  حسن 
برخورداری از شانس حضور در این رقابت ها تقابل با 
سپاهان است و فرهاد اگر قادر باشد امیر قلعه نویی 
 را در آن بازی مهم شکست دهد بدون شک یکی 
از گزینه های جانشینی خود را کنار خواهد زد. البته 
سرمربی استقلال باید به این مهم واقف باشد که 
حتی در صورت پیروزی مقابل سپاهان نباید هدف 
نهایی را از یاد ببرد چرا که برتری مقابل سپاهان به 
تنهایی گره گشا نخواهد بود و او باید تیمش را به 
گونه ای مدیریت کند که در جام حذفی به قهرمانی 
برسد. در صحبت هایی که مدیریت باشگاه با مجیدی 
داشته به نکاتی درباره جام حذفی نیز اشاره شده و 
اکنون بنا است استقلال با همه عواملش -با قدرت 
و انرژی فراوان- به سوی قهرمانی در جام حذفی 

قدم بردارد.

تراکتور تاوان اشتباهات مدیریتی اش 
را می دهد؟

تیم فوتبال تراکتور روز یکشنبه در اولین بازی 
رسمی خود در دوران پساکرونا، با یک گل در خانه 
از نساجی مازندران شکست خورد تا کمی نسبت به 
دیگر رقبایش از کورس قهرمانی جا بماند. این شکست 
در حالی رقم خورد که تراکتوری ها در آخرین بازی 
خود قبل از تعطیلی مسابقات هم با همین نتیجه از 
پارس جنوبی جم شکست خورده بودند و این دومین 
شکست متوالی آنها بود. با این حال، تراکتور هنوز هم 
شانس برای کسب سهمیه لیگ قهرمانان آسیا دارد، 
تقصیر  تیم  این  فعلی  وضعیت  می رسد  نظر  به  اما 
مدیریت این باشگاه است. تراکتوری ها در این مدت 
بار ها به گونه های مختلف با شروع لیگ مخالفت کردند 
و همین لجبازی ها باعث شد تا آنها تمرینات خود را 
نسبت به سایر تیم ها دیرتر شروع کنند. با این شرایط، 
به نظر می رسد حالا که بازی ها آغاز شده این تیم تاوان 
اگر  شاید  را پس می دهد.  فنی  بی تدبیری ها  همین 
مدیریت این باشگاه به جای اینکه اینهمه از انرژی و 
زمان خود را صرف مسائل خارج از زمین مسابقه کند، 
کمی به فکر شروع تمرینات و نظارت بر بازیکنانش 
بود حالا کاسه چه کنم در دست نمی گرفت و سهمیه 
آسیایی اش به خطر نمی افُتاد. در شرایطی که بسیاری 
از تیم ها در این فاصله در حال آماده سازی خود بودند 
وارد  و  گرفته  اشتباه  را  بازی  زمین  تراکتور  مدیران 
دعوایی بی ثمر شدند که نتیجه اش همین شکست و 
شاید شکست های بعدی باشد. نتیجه همین مدیریت 
ضعیف هم این شد که چهره های سرشناس نماینده 
تبریز از جمله  دژاگه، شجاعی و حاج صفی در ترکیب 
تیم حضور ندارند و برخی از آنها حتی تمایلی به حضور 
در تمرینات هم ندارند تا ساکت الهامی خالی بودن 
دستش را در بازی مقابل نساجی بهانه این شکست 
اولین و آخرین  بهانه ای که بدون شک  عنوان کند؛ 

مقصرانش باشگاه و کادرفنی آن هستند.

فعالیت مدارس 
فوتبال غیرقانونی 

است؟
نیما علیپور

با  مقابله  ستاد  مصوبه  اعلام  علی رغم 
از سوی فدراسیون  گسترش کرونا در ورزش 
مدارس  فعالیت  بر  مبنی  ورزشی  پزشکی 
فعالیت های  رعایت  با  تیرماه  سوم  از  فوتبال 
مسوول  آموزشی،  پروتکل های  بر  منطبق 
فدراسیون  پایه  فوتبال  توسعه  کمیته 
مدارس  این  فعالیت  که  کرد  تاکید  فوتبال 

است! غیرقانونی 
بر اساس جدیدترین تصمیم ستاد مقابله با 
تیرماه  تاریخ سوم  در  ورزش  در  کرونا  گسترش 
فوتبال  مدارس  فعالیت  مجوز  جاری،  سال 
منطبق  فعالیت ها  باید  که  شد  اعلام  و  صادر 
طرف  از  شده  اعلام  آموزشی  پروتکل های  بر 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی باشد؛ 
فوتبال  مدارس  از  برخی  که  بود  درحالی  این 
به  اقدام  ستاد،  مصوبه  از  قبل  روز  چندین  از 
کرده   تمرینات  غیرقانونی  شروع  و  نام نویسی 

بودند.
با این وجود پنجم تیرماه سال جاری یعنی 
این  در  پزشکی  فدراسیون  اعلام  از  بعد  روز   ۲
رابطه، نیما نکیسا- مسوول کمیته توسعه فوتبال 
هیچ  که  کرد  اعلام  فوتبال-  فدراسیون  پایه 
مجوزی برای فعالیت مدارس فوتبال در سراسر 
کشور صادر نشده است و در جلسه ای با حضور 
دبیرکل فدراسیون به صورت ویدیو کنفرانس به 
روسای کمیته جوانان استان ها اعلام کردیم که 
هیچ مجوز رسمی از سوی ستاد مقابله با کرونا در 
ورزش و فدراسیون فوتبال برای فعالیت مدارس 
اگر  است.  نشده  صادر  کشور  سراسر  در  فوتبال 
بازگشایی  به  اقدام  مجوز  بدون  فوتبالی  مدرسه 
مجدد کرده است این کار غیرقانونی است و اگر 
به  فوتبال  فدراسیون  آید  پیش  مشکلی  احیانا 
کرد  تاکید  او  بود.  نخواهد  پاسخگو  عنوان  هیچ 
که در مدت ۶ ماه هیچ فعالیت ورزشی صورت 
حراست،  انضباطی،  کمیته های  از  و  نگرفته 
حفظ  متولی  که  نفراتی  تمام  و  اخلاق  کمیته 
می خواهم  هستند،  خانواده ها  سلامت  و  جان 
با متخلفان  که در صورت مشاهده این موضوع، 
دارای  که  ارگان هایی  از  و  کنند  جدی  برخورد 
خواهش  هستند  فوتبال  زمین  و  ورزشی  مراکز 
می کنم به این مدارس اجازه فعالیت ندهند چون 
فوتبال آموزان در سنین کم هستند و درگیرشدن 
با این ویروس برای بچه ها مشکل ساز خواهد بود.

از شانه خالی کردن تا بی اطلاعی 
فدراسیون فوتبال؟

حال سوال اساسی این است که آیا موضع 
فدراسیون  پایه  فوتبال  توسعه  کمیته  مسوول 
فدراسیون  این  دبیرکل  با  از جلسه  فوتبال پس 
این  مسئولان  یا  است  اطلاعی  بی  از  ناشی 
مسئولیت  از  کردن  خالی  شانه  قصد  فدراسیون 
خود در قبال فعالیت مدارس فوتبال و بازگشایی 
آن ها در زمان شیوع ویروس کرونا در کشور را 

دارند؟
و  فوتبال  فدراسیون  صورت  هر  در   
هیئت های فوتبال به عنوان متولی اصلی در این 
رابطه موظف به نظارت بر فعالیت مدارس فوتبال 
هستند و حتی اگر در این زمینه تخلفی صورت 
هستند  موظف  کشور  فوتبال  متولیان  گیرد 
و  کنند  ورود  گرفته  صورت  تخلفات  به  نسبت 
برهه  در  فوتبال  مدارس  فعالیت  ادامه  از  مانع 
زمانی کنونی که شیوع ویروس مجددا رشد پیدا 

کرده است، شوند.
فدراسیون فوتبال مخالف بازگشایی 

مدارس فوتبال است؟
احتمال دیگر اما موضع مسئولان فدراسیون 
مدارس  بازگشایی  و  فعالیت  قبال  در  فوتبال 
بی  از  ناشی  اخیر  اظهارات  اینکه  است؛  فوتبال 
در  فوتبال  فدراسیون  مسئولان  روزه   ۲  اطلاعی 
مورد صدور مجوز ستاد مقابله با گسترش کرونا 
در ورزش  مبنی بر صدور مجوز فعالیت مدارس 
پروتکل های آموزشی است  بر  با  فوتبال منطبق 
یا تلویحا فدراسیون  نشین ها مخالفت خود را با 
بازگشایی مدارس فوتبال در برهه زمانی کنونی 
که شیوع ویروس گسترش پیدا کرده است اعلام 
کرده اند و اینگونه سعی داشته اند تا توپ نظارت 
از  را  ویروس  شیوع  از  ناشی  احتمالی  تبعات  و 

زمین خود خارج کنند؟
ضامن سلامت کودکان کیست؟

در نهایت اما باید بدانیم که سلامت کودکان 
مهم تر  دیگری  مسئله  هر  از  خانواده هایشان  و 
به  که  مسئله ای  دارد،  قرار  اولویت  در  و  است 
و  است  مانده  مغفول  بین  این  در  می رسد  نظر 
فوتبال  به شانه خالی کردن فدراسیون  با توجه 
بر  که چه کسی  نیست  زمینه مشخص  این  در 
فعالیت مدارس فوتبال نظارت خواهد کرد و چه 
شخص یا نهادی باید در مورد سلامت کودکان و 
نوجوانان علاقه مند به فوتبال که با شروع فصل 
تابستان اقدام به نام نویسی در مدارس کرده اند، 
تمامی  که  است  حالی  در  این  باشد؟  پاسخگو 
آغاز  را  خود  فعالیت  کشور  در  فوتبال  مدارس 

کرده اند.

بیرانوند در تنگنای پرسپولیس و آنتورپ
علیرضا بیرانوند که از تاریخ ۱۱ تیرماه در تمرینات 
پرسپولیس با توجه به قراردادی که با انتورپ بلژیک به 
امضا رسانده، حضور نداشته، هنوز از زمان حضورش در 
این کشور بی خبر است. موضوع مربوط به ویزای کار یا 
شینگن که باید در اختیار او باشد تا بتواند طبق قرارداد 
راهی بلژیک شود، اکنون با پالس مثبتی از سوی باشگاه 
انتورپ نیز همراه نشده است. موضوعی که باعث شده تا 
پرسپولیس علیرغم دو نامه مجزایی که به فیفا و باشگاه 
انتورپ ارسال کرده، برای جلوگیری از خطر ناشی از سود 
بردن از علیرضا بیرانوند، او را در لیست بازی برابر شاهین 
غایب  سرخپوشان  یک  شماره  و  ندهد  قرار  نیز  بوشهر 

بزرگ این بازی محسوب خواهد شد.علیرضا بیرانوند که 
با  این  از  پیش  انتورپ  با  توافق  از  پیش  گفته می شود 
مدیربرنامه مشهوری برای حضور در لیگ بلژیک به توافق 
دست یافته بود ومسیر انتقال به لیگ این کشور را دنبال 
ابتدایی  توافقات  از  بعد  بود  شده  موفق  حتی  می کرد، 
را دریافت  این راستا  ویزای شینگن و ضمانت لازم در 
کند اما ناگهانی در چرخشی عجیب باب مذاکره مجزا 
با باشگاه انتورپ را دنبال کرد و توانست طبق توافق دو 
باشگاه با آنها قراردادش را به امضا برساند. موضوعی که 
اکنون باعث شده شینگن او نیز از درجه اعتبار ضمانتی 
که برایش در نظر گرفته شده بود خارج شود و برخلاف 

تصوری که داشت بهمراه علی قلی زاده، دیگر لژیونر فعال 
فوتبال ایران در لیگ بلژیک برای سفر مشترک به این 
کشور بازبماند و از فرودگاه ریجکت شود. پرواز قطر ایرویز 
که قرار بود او را در سفری سه مسیره به دوحه، آمستردام 
و در نهایت بروکسل ببرد با توجه به مشکل در ویزای کار 
و عدم تایید ویزای شینگن از این موضوع سر باز زد تا 
اکنون او سرنوشت نامعلومی برای این سفر داشته باشد. 
انتورپ بلژیک در آخرین نامه خود به باشگاه پرسپولیس 
توصیه جالبی داشته و بعد از آن نیز پاسخی به درخواست 
این باشگاه در خصوص علیرضا بیرانوند نداده است. طبق 
آخرین  در  انتورپ  باشگاه  سه،  ورزش  خبرنگار  اطلاع 

نامه خود خواهان این شده که علیرضا بیرانوند یا طبق 
قراردادش در تاریخ ۱۱ تیرماه به این کشور بیاید یا اینکه 
از حضور در تمرینات و بازی ها خودداری کند. در این 
نامه البته به باشگاه پرسپولیس توصیه شده در صورت 
بکارگیری علیرضا بیرانوند آنها باید طبق قرارداد یورویی 
که با این دروازه بان ایرانی منعقد کرده اند، حقوق او را 
تا زمان پایان لیگ که احتمالا دو ماه دیگر با احتساب 
جام حذفی خواهد بود پرداخت کنند که مسلما هزینه 
این  باشگاه خواهد گذاشت. طبق  سنگینی روی دوش 
به  یورو  ۵۰هزار  ماهانه  باید  پرسپولیس  باشگاه  قرارد 

علیرضا بیرانوند پرداخت کند!
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